

خطوات الإشتراك في المشروع

Steps to join the project



1

ملء الإستمارة الخاصة بالمشاركة بالمشروع
Fill the participation form

2

تعليق ملصق توضيحي على بوابات المجمع مكتوب عليه " هذا مجمع يشارك في مشروع المجمعات الصديقة للصحة التابع لوزارة الصحة "

Display illustrative poster on the mall gates that says, "This mall is involved in the project health friendly shopping mall with the cooperation with the Ministry of Health "

3

اختيار موضوع وتاريخ الفعالية الصحية بالإتفاق مع إدارة تعزيز الصحة وهي كالتالي:

يوم الصحة العالمي | يوم النشاط العالمي
يوم السكر العالمي | اليوم العالمي للسرطان

اليوم العالمي للإقلاع عن التدخين | الأسبوع الخليجي لتعزيز الصحة
Choose the subject and the date of effectiveness of health in agreement with Health Promotion Directorate are as follows :

- World Health Day (April)
- World Day of practicing physical activity (April)
- World Day of diabetes (November)
- World Cancer Day (February)
- International Day for smoking cessation (May)
- Gulf Week for Health Promotion (March)

دور إدارة تعزيز الصحة Role of Health Promotion Directorate

الإعلان عن المشروع وترويجه اعلاميا
Announce about the project and promote it in the media

تزويد المجمع التجاري بالرسائل الصحية (نسخة الكترونيه من الرسائل والافلام التوعوية)
Provide the mall with health messages electronic version of the messages and)

إجراء زيارات دورية لمتابعه المشروع مرتين بالسنة
Periodic visits to follow up the project twice a year

تكرم المجمعات المستوفية للمعايير
Award malls that meet the criteria

تزويد المجمع بملصق وفيديو شرح لمشروع المجمعات التجارية الصديقة للصحة
Provide the malls with label and a video explaining the project malls health-friendly

تزويد المجمع بملصق المجمع الفائز كصديق أو معزز للصحة
Provide a poster winner of the compound as a friend or an enhanced health

دور المجمع التجاري Role of the mall

توفير مكان ملائم للرضاعة الطبيعية
Provide a convenient place for breastfeeding



مراقبة تنفيذ قانون منع التدخين في المجمع من قبل رجال أمن المجمع
Monitor implementation of the smoking ban in the mall by the security



تنفيذ استبيان لرضا الجمهور حول المشروع من قبل إدارة المجمع
Implement satisfaction questionnaire to the public about the project by mall management



توفير خيارات لأطعمه صحية في المطاعم
Provide options for healthy food in restaurants



تنفيذ فعاليتين صحيتين في السنه على الاقل أحدهما يكون بالتعاون مع إدارة تعزيز الصحة
Implement two events per year, at least one of them will be in collaboration with Health Promotion Directorate mall management



فتح أبواب المجمع ساعة على الأقل قبل مواعيد عمله الرسمي لإتاحة الفرصة للراغبين بممارسة المشي، ووضع علامات إرشادية في المجمع تحدد وتوضح مسارات وأماكن المشي المخصصة لذلك
Open the mall 1 hour at least before the official opening to provide an opportunity for those wishin to exercise



عرض رسائل صحية عبر ملصقات او شاشة بلازما أو غيرها
Display health messages through posters or plasma screen



توفير حاويات مصنفة لاعاده التدوير(ورق - بلاستيك - زجاج... الخ)
Provide containers for recycling (paper - plastics - glass ... etc



المشروع عبارة عن توفير بيئة صحية داخل المجمع التجاري حسب 8 معايير محددة ومتفق عليها مسبقاً . ويعتبر المجمع صديق للصحة إذا استوفى أول أربعة معايير ويعتبر المجمع معزز للصحة إذا استوفى جميع المعايير الثمانية. وسيتم زياره المجمعات دوريا للإشراف على التطبيق ومن ثم سيتم تكريم المجمعات الصديقة للصحة من قبل الإدارة العليا في الوزارة.

The project is to provide a healthy environment inside the mall by 8 predetermined criteria. A healthy promoting shopping mall will named if all 8 criteria are provided and a health friendly shopping mall will named if the first 4 criteria are provided. Malls will be visited periodically to oversee the application of the criteria and then will be honored by the top management in the ministry of health.